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SCHRIFTELIJKE VRAGEN EX ART. 46 RvO
Betreft: Overlast door jongeren bij Speeltuin De Driehoek  

Datum: 03-05-2023                            

De wijk- en speeltuinvereniging De Driehoek in de wijk Voorstad Centrum en diens 

bezoekers ervaren al langere tijd overlast van een groep jongeren. Zo zijn er vernielingen en 

is er ook intimiderend gedrag naar andere kinderen en hun ouders en naar de aanwezige 

vrijwilligers. 

Op dit moment is het zo erg dat de bestuurders van de Driehoek zich voor het eerst 

genoodzaakt zien de speeltuin al om 17 uur i.p.v. 20 uur te sluiten omdat zij na dit tijdstip 

(nog) niet in staat zijn de veiligheid van bezoekers en vrijwilligers te waarborgen. Dit is in de 

meivakantie een extra nare beslissing om te nemen. Zie o.a. het bericht in de Stentor d.d. 2 

mei 2023.

1. Deelt het College onze mening dat dit soort situaties totaal onacceptabel zijn en 

dat hier direct op gehandeld moet worden? 

2. Heeft het College n.a.v. de signalen van de Speeltuin al actie ondernomen? Zo ja, 

welke stappen zijn ondernomen? Zo nee, welke stappen is het college van plan om 

te gaan nemen?   

De Speeltuin De Driehoek wordt volledig gerund door vrijwilligers, en dat echt al jarenlang. 

Zonder de inzet van deze ervaren vrijwilligers kan deze plek (en andere plekken zoals deze) 

niet blijven bestaan.  

Uit de gesprekken met de speeltuin maken wij op dat i.i.g. een deel van de jongeren bekend 

is. De Speeltuin heeft ooit bij het ontstaan van deze problemen met de groep jongeren 

gesproken om te kijken of er wensen leven voor activiteiten die de Speeltuin kan 

organiseren, daar kwam helaas niets uit.

Later (dat was afgelopen zomer) toen de overlast voortduurde is er ook een brief verstuurd 

naar (een deel van) de ouders van de overlast-gevende jongeren. 

Ook die brief heeft helaas niets geholpen.

3. Zijn deze jongeren en/of hun gezinnen al bekend bij de Sociale Teams (Team 

Toegang en de VET teams)?  M.a.w. is er vanuit die hoek al inzet geweest?

4. Is het jongerenwerk aangesloten (geweest) bij deze situatie?

              Zo ja: hebben zij een verschil kunnen maken? Zo nee: waarom niet?

5. Is het College het met ons eens dat wij vrijwilligers/voorzieningen in deze situaties 

altijd moeten ondersteunen?



6. Welke ondersteuning heeft de Politie (wijkagent) en heeft Team Handhaving en 

Toezicht deze bestuurders en vrijwilligers kunnen bieden? 

7. Waren er ook vormen van ondersteuning die men had willen bieden maar die 

helaas niet mogelijk waren? Bijvoorbeeld door het ontbreken van middelen en 

menskracht. Zo ja: welke?

De Speeltuin moet (zo lezen wij in de krant) de gemaakte kosten uit eigen zak vergoeden. 

Dat geld is bedoeld om de Speeltuin financieel gezond te houden.

8. Klopt het dat het nu zo is dat Wijk- en Speeltuinverengingen kosten t.g.v. 

(opzettelijke) vernieling door derden zelf moeten dragen? 

9. Zo ja: Vindt het college het ook wenselijk dat dit zo blijft?

Dit soort situaties vraagt wat ons betreft om op korte termijn snel consequent en adequaat 

te handelen. Maar naast die korte termijn lijkt er voor dit probleem ook een grotere en 

structurelere aanpak nodig. 

Zo werd er tijdens en ook na de Coronaperiode op verschillende plekken in Deventer 

overlast ervaren en die overlast werd veroorzaakt door 1 of meerdere groepen jongeren. 

Deze jongeren verplaatsten zich door de stad.  

Uit eerdere gesprekken is gebleken dat Corona niet alleen de reeds bestaande problemen 

zichtbaarder heeft gemaakt maar ook voor nieuwe problemen heeft gezorgd. Onder andere 

heeft het ervoor gezorgd dat een deel van de jongeren in Deventer een stuk moeilijker te 

bereiken is door jongerenwerkers dan voorheen. 

10. Is er, of komt er op korte termijn voor de problematiek bij De Driehoek een plan 

van aanpak?

11. Deelt het college onze wens om deze problematiek gemeente-breed en integraal 

op te pakken? Zowel voor de korte- als voor lange termijn. 

12. Zo ja: wat is hiervoor nodig?
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S. van der Velden Schriftelijke vragen ex art 46 RvO 
contactpersoon onderwerp

Geachte mevrouw Eekhuis,

In uw brief van 3 mei jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over overlast door 
jongeren bij speeltuin De Driehoek. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 

Deelt het College onze mening dat dit soort situaties totaal onacceptabel zijn en dat hier direct op gehandeld 
moet worden? 

Antwoord
Ja, het college deelt deze mening.

Vraag 2
Heeft het College n.a.v. de signalen van de Speeltuin al actie ondernomen? Zo ja, welke stappen zijn 
ondernomen? Zo nee, welke stappen is het college van plan om te gaan nemen?

Antwoord
Op 1 mei jl. heeft het bestuur van de speeltuinvereniging bij de gemeente aan de bel getrokken over de 
ervaren overlast. Meteen zijn samen (met het bestuur van de speeltuinvereniging, jongeren- en kinderwerk, 
politie en gemeente) afspraken gemaakt over intensiever toezicht door Team Toezicht & Handhaving en de 
politie. Ook zijn kinder- en jongerenwerk zichtbaarder aanwezig in de speeltuin en verwijzen zij kinderen en 
jongeren naar bestaande activiteiten. 

Met het bestuur van de speeltuin is afgesproken dat zij ongewenst of strafbaar gedrag meteen meldt. Op 
verzoek van het bestuur van de speeltuinvereniging verkennen zij samen met de gemeente de mogelijkheden 
voor een bord met gedragsregels bij de ingang van de speeltuin. Met het bestuur is afgesproken dat kinderen 
vanaf 15 mei weer op de gewone tijden kunnen spelen in de speeltuin.

Vraag 3
Zijn deze jongeren en/of hun gezinnen al bekend bij de Sociale Teams (Team Toegang en de VET teams)? 
M.a.w. is er vanuit die hoek al inzet geweest? 



Antwoord
In algemene zin kunnen wij zeggen dat er zicht is op de jongeren/gezinnen. Vanuit de genoemde teams 
kunnen we uit privacy-oogpunt geen informatie verschaffen over de mogelijke inzet met betrekking deze 
jongeren en/of gezinnen. Deze informatie kan herleidbaar zijn naar individuen en/of gezinnen.

Vraag 4
Is het jongerenwerk aangesloten (geweest) bij deze situatie? Zo ja: hebben zij een verschil kunnen maken? 
Zo nee: waarom niet? 

Antwoord
Sinds 1 mei is het jongerenwerk betrokken. Wekelijks is het jongerenwerk aanwezig in de speeltuin en de 
buurt, echter zijn de signalen van overlast niet eerder met jongerenwerk of andere partijen gedeeld. 
Er is sprake van één jeugdgroep op deze locatie. Deze groep is sinds 2019 bij jongerenwerk in beeld. Voor 
hen zijn activiteiten georganiseerd om met de groep in contact te komen en om respectvol gedrag te 
versterken. Dit heeft vruchten afgeworpen. Jongerenwerk kan het grootste gedeelte van de groep aanspreken 
en bijsturen. Bij een enkeling uit de groep is er een beperkte samenwerking. Deze jongeren en hun ouders 
accepteren geen inzet van jongerenwerk. Dit weerhoudt de jongerenwerkers er niet van om met de jongeren 
en de speeltuinvereniging positief in contact te blijven, in samenwerking met opbouwwerk en de Voor Elkaar-
teams.

Vraag 5
Is het College het met ons eens dat wij vrijwilligers/voorzieningen in deze situaties altijd moeten 
ondersteunen? 

Antwoord
Ja. 

Vraag 6
Welke ondersteuning heeft de Politie (wijkagent) en heeft Team Handhaving en Toezicht deze bestuurders en 
vrijwilligers kunnen bieden?

Antwoord
Team Toezicht & Handhaving en de politie nemen de speeltuin dagelijks mee in hun ronde, in het bijzonder 
tussen 17:00 en 22:00 uur. Bij strafrechtelijk gedrag wordt proces-verbaal opgemaakt of gekozen voor een 
alternatieve afdoening, zoals een Halt-straf of stopgesprek.

Vraag 7
Waren er ook vormen van ondersteuning die men had willen bieden maar die helaas niet mogelijk waren? 
Bijvoorbeeld door het ontbreken van middelen en menskracht. Zo ja: welke?

Antwoord
Nee, alle noodzakelijk interventies in dit stadium worden door de partijen gedaan.

Vraag 8
Klopt het dat het nu zo is dat Wijk- en Speeltuinverengingen kosten t.g.v. (opzettelijke) vernieling door derden 
zelf moeten dragen?

Vraag 9
Zo ja: Vindt het college het ook wenselijk dat dit zo blijft?

Antwoord op vraag 8 en 9
Dit klopt gedeeltelijk. De opstal van speeltuin De Driehoek is meeverzekerd in de brandopstalverzekering van 
de gemeente Deventer. Ook vandalisme is verzekerd, met uitzondering van glasschade. Echter de recente 
incidenten komen niet boven het eigen risico van € 2.500 per gebeurtenis. Bij vandalismeschade is aangifte 
bij de politie noodzakelijk. Schade aan de speeltuin moet vervolgens bij de gemeente worden gemeld.

Vraag 10
Is er, of komt er op korte termijn voor de problematiek bij De Driehoek een plan van aanpak?



Antwoord
Ja, dit plan is 2 mei jl. in samenwerking met het bestuur van de speeltuinvereniging opgesteld. Zie ook het 
antwoord op vraag 2.

Vraag 11
Deelt het college onze wens om deze problematiek gemeente-breed en integraal op te pakken? Zowel voor 
de korte- als voor lange termijn. Zo ja: wat is hiervoor nodig?

Antwoord
Ja, daarvoor zijn de jeugdnetwerken in het leven geroepen. Oorspronkelijk om jeugdoverlast te voorkomen. In 
de afgelopen jaren heeft een doorontwikkeling plaatsgevonden waarbij ook aandacht is voor positieve 
groepsbewegingen in wijken en buurten en de individuele zorg- en ondersteuningsvragen van jongeren. Dit 
doen we door een intensieve samenwerking tussen de betrokken partners op gebied van jeugd en onderwijs, 
sociaal domein, veiligheid en justitie, met aandacht voor trends en ontwikkelingen. Een effectieve 
groepsaanpak is drieledig: een aanpak op de groep, een individuele aanpak van de groepsleden (inclusief 
gezin) en een aanpak gericht op de omgeving/buurt. 

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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